
Zápisnica  
z 35. zasadnutia Rada Vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové 

organizácie,  
ktoré sa konalo dňa 26. septembra 2023 od 14:00 do 16:00 hod. v Hoteli Bôrik v Bratislave. 

 

Účasť na zasadnutí Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie (ďalej len „Rada vlády 
MNO“): 

 Z 39 členov s hlasovacím právom prítomných 36, z toho:  
o za Komoru za verejnú správu 18 prítomných, 17 – uznášaniaschopní  
o za Komoru za mimovládne neziskové organizácie prítomných 23 – uznášaniaschopní 

22  

 2 pozvaní hostia + 1 doprevádzajúca osoba 

 11 zamestnancov Úradu splnomocnenca vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti (ďalej len 
„ÚSV ROS“) 

 
Program:  

1. Otvorenie – predseda vlády Slovenskej republiky poverený riadením Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky a predseda Rady vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové 
organizácie 

2. Prioritné oblasti – návrh MNO ako podklad do nového programového vyhlásenia vlády 
Slovenskej republiky  

3. Akčný plán Iniciatívy pre otvorené vládnutie na roky 2024 – 2026 
4. Strategická komunikácia vlády (informácia) 
5. Návrh na zriadenie rezortných rád 
6. Informácia o plnení úlohy C.4, C.1. z uznesenia vlády SR č. 549/2022 (Akčný plán Koncepcie 

rozvoja občianskej spoločnosti na Slovensku na roky 2022 – 2026) 
7. Vytvorenie priestoru pre zapojenie slovenského občianskeho sektora do obnovy Ukrajiny 
8. Informácia finančnej spravodajskej jednotky Prezídia Policajného zboru o dotazníkovom 

prieskume mimovládnych neziskových organizácií pre každoročné hodnotenie Slovenskej 
republiky stálym monitorovacím orgánom Rady Európy MONEYVAL 

9. Záver 
 
Zhrnutie rokovania v rámci jednotlivých bodov: 

1. Otvorenie 

Filip Vagač - Splnomocnenec vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti (ďalej len „splnomocnenec“) 

otvoril stretnutie Rady Vlády MNO. Privítal prítomného premiéra, povereného ministra vnútra SR a 

predsedu Rady Vlády MNO v jednej osobe, Ľudovíta Ódora. Odovzdal mu publikáciu z konferencie 

Spájame sa za demokraciu, ktorá sa konala 13.júna 2023 v Novej Cvernovke, na ktorej sa kvôli 

neodkladným pracovným povinnostiam nemohol zúčastniť.  

Následne si Ľudovít Ódor prevzal aj úvodné slovo. Spomenul, že momentálne v rámci vrcholiacej 

predvolebnej kampane pred blížiacimi sa parlamentnými voľbami, mimovládne neziskové organizácie 

MNO nepatria medzi najpopulárnejšie inštitúcie vo verejnom diskurze. Považoval za potrebné 

zúčastniť sa na tejto Rade Vlády SR pre MNO a vyjadriť podporu zástupcom mimovládnych neziskových 

organizácií. V mnohých prípadoch MNO pri zabezpečovaní niektorých činností a služieb suplujú štát 

a bola by škoda nemať dobré vzťahy a nehľadať spoločné riešenia problémov. Tak ako je to uvedené aj 

v Programovom vyhlásení vlády, táto vláda sa hlási k podpore západnej a severoatlantickej orientácii 

Slovenska, ako aj podpore občianskej spoločnosti. V stredu (27.9.2023) budú na vláde dva materiály,  



Akčný plán OGP na roky 2023-2026 a Systém riadenia spolupráce a partnerstva so zástupcami 

občianskej spoločnosti pri implementácií a monitoringu fondov programovom období 2021 – 2027. 

Verí, že ďalšie rozpracované materiály, ktoré sa týkajú zapájania verejnosti do tvorby verejných politík 

a legislatívna úprava služieb vo verejnom záujme sa tiež dostanú do bodu, kedy budú prerokovávané 

na vláde.  

Ľudovít Ódor ďalej spomenul, že sa blíži záver predvolebnej kampane, ktorej priamymi aktérmi sa 

častokrát stali aj zástupcovia občianskej spoločnosti, hoci nie z vlastnej vôle. Občianska spoločnosť sa 

čoraz častejšie stáva súčasťou hybridnej vojny, propagandy a nenávistných prejavov, ktoré negatívne 

ovplyvňujú aj prácu MNO. Ocenil zapojenie viacerých organizácií do rozličných kampaní, ktoré 

vysvetľujú najmä mladým ľuďom, prečo má zmysel prísť voliť aj v čase skepsy a sklamania. Jednou 

z kampaní je aj kampaň NeChcem tu zostať, ktorá zapadá aj do jednej z osobných priorít premiéra a to 

je ponúknuť mladým ľuďom perspektívu zotrvania na Slovensku. Kto iný ako mladá generácia má byť 

budúcnosťou pre túto krajinu. Poslednou oblasťou, ktorú by chcel spomenúť sú odporúčania novej 

vláde, ktorá vzíde z volieb. Ich súčasťou budú priority na najbližšie obdobie. Doplnené by mohli byť 

o odporúčania a priority na najbližšie obdobie vyplývajúce z diskusie zástupcov MNO. Ako podotkol, 

dobré nápady sa vždy zídu. Poďakoval sa za spoluprácu a bude aj naďalej počúvať návrhy zástupcov 

MNO. Po voľbách bude väčší priestor aj na dobré riešenia a námety.  

Filip Vagač sa poďakoval Ľudovítovi Ódorovi za prejav.  

Ďalej poprosil Marcela Zajaca, podpredsedu RV MNO o prednesenie návrhu odporúčaní, o ktorom 

diskutovala Komora MNO ako námet do ďalšieho programového vyhlásenia vlády. 

2. Prioritné oblasti – návrh MNO ako podklad do nového programového vyhlásenia vlády 
Slovenskej republiky  

Marcel Zajac ocenil, účasť Ľudovíta Ódora na tomto stretnutí RV MNO. Potvrdil negatívne vnímanie 

MNO spoločnosťou. Ako dôvod uviedol nie osobnú antipatiu, ale nevedomosť o fungovaní MNO a tom 

aké činnosti vykonávajú. Zástupcovia Komory MNO využili príležitosť zasadnutia RV MNO 

k predneseniu námetu toho, čo by mohlo byť súčasťou ďalšieho programového vyhlásení vlády. Robia 

to z toho dôvodu, že politický boj by nemal byť prekážkou pri mandátornej správe vecí verejných. MNO 

za posledných 30 rokov ukázali, že sú súčasťou mandátorneho systému vecí verejných, a preto 

predkladajú odporúčania do nového programového vyhlásenia vlády. Prednesený dokument vznikol 

participatívne v rámci Komory MNO, ktorého procesu sa zúčastnilo 26 platforiem organizácií zo 

všetkých všeobecne prospešných oblastí.  Pozostáva z 13 bodov, ktoré majú určenú svoju prioritu.  

1. Vláda SR považuje občiansky sektor za jeden dôležitých pilierov nášho demokratického 
zriadenia. Vláda sa hlási k politike otvoreného vládnutia, transparentnosti, podpory občianskej 
participácie a dobrovoľníctva, ako aj ďalšieho rozvoja občianskej spoločnosti na Slovensku; 

2. Vláda bude pokračovať v implementácií Koncepcie rozvoja občianskej spoločnosti, prijme nový 
Akčný plán na roky 2026-2028; 

3. Vláda bude pokračovať v implementácií Akčného plánu Iniciatívy pre otvorené vládnutie a 
implementuje nové závery Summitu za demokraciu; 

4. Vláda posilní postavenie Rady vlády pre MNO ako stáleho poradného orgánu vlády SR a rozšíri 
právomoci Splnomocnenca vlády v rámci legislatívneho procesu; 

5. Vláda novelizuje Pravidlá zapájania verejnosti do tvorby verejných politík, ktoré posilnia 
participáciu verejnosti a zavedú nové štandardy pre jej zapojenie do tvorby legislatívnych a 
nelegislatívnych materiálov a posilní participatívnu tvorbu verejných politík jednotlivých 
rezortov prostredníctvom participatívnej jednotky USV ROS; 

6. Vláda zachová a zlepší asignačný mechanizmus 2%, každoročný registračný proces u notára 
nahradí bezplatným procesom v poverených štátnych  inštitúciách;  



7. Vláda zavedie Služby vo verejnom záujme ako nový legislatívny pojem, ktorý umožní 
financovanie týchto služieb prostredníctvom tretích strán; 

8. Vláda zefektívni a odbyrokratizuje svoje finančné mechanizmy podpory neziskového sektora; 
9. Vláda posilní postavenie rezortných rád a platforiem zastúpených v Komore Rady vlády pre 

MNO a zvýši možnosti podpory rozvoja kapacít a infraštruktúry občianskej spoločnosti; 
10. Vláda posilní postavenie dobrovoľníctva implementáciou novej dotačnej schémy na podporu 

dobrovoľníctva; 
11. Vláda pripraví nový dotačný program na podporu potravinovej a nepotravinovej pomoci na 

celoslovenskej úrovni, ktorý zabezpečí celonárodnú re-distribúciu prebytkov pre 
nízkopríjmové skupiny obyvateľstva; 

12. Vláda zabezpečí účinnú implementáciu programov boja proti hybridným hrozbám a hoaxom, 
ktoré sú zamerané proti občianskej spoločnosti a neziskovým organizáciám; 

13. Vláda podporí nové programy z OP Slovensko, ktoré zjednodušia zapojenie neziskových 
organizácií do čerpania štrukturálnych fondov v súčasnom programovacom období. 

 
Filip Vagač ospravedlnil Ľudovíta Ódora, ktorý kvôli pracovným povinnostiam bude musieť opustiť 
zasadnutie RV MNO skôr.  
Ľudoví Ódor uvedený zoznam predstavený Marcelom Zajacom doplnil ešte o oblasť sociálnych 

inovácií. Štátna správa často hľadá riešenia najmä v sociálnej oblasti a nie všetky riešenia prinášajú 

želané výsledky. Mnohé problémy už riešia MNO a bolo by vhodné nevymýšľať stále niečo nové, ale 

aplikovať overené postupy od MNO, naškálovať sociálne inovácie na zabehnuté aktivity.   

Schvaľovanie prioritných oblastí.  

Filip Vagač otvoril diskusiu zástupcov štátnej správy k predneseným 13 bodom.  

Ján Hero splnomocnenec vlády SR pre RK položil otázku k poslednému bodu, k zmene nových 

programov v operačnom programe. Operačný program je už napísaný a definovaný, skôr by sa malo 

jednať o projekty a mechanizmy.  

Úprava bodu č. 13. Vláda podporí nové projekty a mechanizmy z Programu Slovensko, ktoré 
zjednodušia zapojenie neziskových organizácií do čerpania štrukturálnych fondov v súčasnom 
programovacom období. 
 
Hlasovanie o uznesení Rady vlády MNO:  

Rada vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové organizácie:   

A) berie na vedomie: 

navrhované body do budúceho programového vyhlásenia vlády zo strany Komory pre MNO 

B)     odporúča:  

vláde SR predložiť tento návrh v rámci odporúčaní do PVV 

C)     poveruje: 

splnomocnenca vlády pre rozvoj občianskej spoločnosti predložiť uvedené návrhy do PVV v rámci 

návrhov Ministerstva vnútra SR.  

 

Výsledok hlasovania: 

 39 hlasov ZA 

 0 hlasov PROTI 

 0 hlasov ZDRŽAL 

Rada vlády MNO prijala uznesenie č. 9. zo dňa 26. 9. 2023 k návrhu programového vyhlásenia vlády SR.  



3. Akčný plán Iniciatívy pre otvorené vládnutie na roky 2024 – 2026 
Lucia Lacika predstavila tvorbu akčného plánu, ktorej boli účastní zástupcovia MNO aj štátnej správy. 

Ocenila spoluprácu s MZVaEZ SR. Priority zo Summitu za demokraciu sa stali súčasťou aj Akčného plánu 

OGP, čím došlo k prepojeniu týchto dvoch podobných iniciatív, v ktorých je možné odpočtovať národné 

priority. Priority bude schvaľovať vláda SR 27.septembra 2023 v nasledujúcom znení:     

1. Mechanizmy občianskej participácie ako inovatívna forma participácie (ÚSV ROS) 

2. Podpora partnerstva medzi vládou a občianskou spoločnosťou v neformálnom hodnotovom 

vzdelávaní k demokracii, ľudským právam a občianstvu (MŠVVaŠ SR + MIRRI SR + ÚSV ROS) 

3. Podpora slobody médií a ochrany novinárov, novinárok (MK SR + ÚSV ROS) 

4. Zabezpečenie evidencie údajov o konečných užívateľov výhod obchodných spoločností v 

jednom registri (MS SR) 

5. Zlepšenie vnútorných systémov oznamovania protispoločenských činností a ochrany 

oznamovateľov ústredných orgánov štátnej správy (ÚOO) 

6. Zvyšovanie dopadu otvorených údajov podporou aktivít k ich využívaniu a opätovnému 

používaniu relevantnými aktérmi (MIRRI SR + ÚSV ROS) 

7. Meranie otvorenosti vlády prostredníctvom indexu participatívnej a otvorenej vlády (ÚSV ROS) 

Predkladaný materiál prešiel celým legislatívnym procesom bez rozporov. K predkladanému materiálu 

nebilo žiadne otázky ani komentáre od zástupcov RV MNO. žiadne otázky.  

Hlasovanie o uznesení Rady vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové organizácie:  

A) schvaľuje: 

návrh Akčného plánu Iniciatívy pre otvorené vládnutie na roky 2024 – 2026 

B)     odporúča vláde Slovenskej republiky: 

schváliť Akčný plán Iniciatívy pre otvorené vládnutie na roky 2024 – 2026  

 

Výsledok hlasovania: 

 39 hlasov ZA 

 0 hlasov PROTI 

 0 hlasov ZDRŽAL 

Rada vlády MNO prijala uznesenie č.10. zo dňa 26. 9. 2023 k návrhu Akčného plánu Iniciatívy pre 

otvorené vládnutie na roky 2024 – 2026.  

4. Strategická komunikácia vlády (informácia) 
Filip Vagač informoval o Strategickej komunikácii vlády. V roku 2021 bol prijatý dokument Zvýšenie  
odolnosti Slovenska proti hybridným hrozbám budovaním kapacít verejnej správy, súčasťou projektu 
bol aj neziskový sektor. V rámci tohto projektu vznikli  štyri samostatné odbory. Na Úrade vlády SR 
vznikol Odbor pre strategickú komunikáciu, na Ministerstve vnútra SR vzniklo Centrum boja proti 
hybridným hrozbám, na Ministerstve obrany SR vznikol Odbor pre hybridné hrozby a strategickú 
komunikáciu a na MZVaEZ vzniklo Oddelenie strategickej komunikácie, Oddelenie pre hybridné hrozby 
a posilňovanie odolnosti.  Je to nadrezortná spolupráca troch rezortov, Úradu vlády SR a Policajného 
zboru SR. Bola prijatá Koncepcia strategickej komunikácie v júni 2023, ktorá bola predstavená na 
konferencii v septembri 2023. Centrum boja proti hybridným hrozbám vypracovalo hĺbkovú analýzu 
zraniteľnosti štátnej správy. V budúcnosti sa plánuje podobná analýza vypracovať aj na celú 
spoločnosť. Organizuje sa e-learning o hybridných hrozbách pre štátnu správu a mnohé iné podujatia. 
Informácie sú dostupné na webstránke hybridnehrozby.sk.  



Marcel Zajac podotkol, že mnohé MNO sa venujú téme hybridných hrozieb, ale nie sú súčasťou Komory 
MNO. Tie sa však aktívne participujú s relevantnými rezortami. Povzbudil zástupcov k pokračovaniu 
v participácii.  
 

5. Návrh na zriadenie rezortných rád 
Na predchádzajúcom zasadnutí Rady vlády bol súčasťou programu aj bod o rezortných radách. Od 
posledného zasadnutia sa udiali stretnutia na viacerých rezortoch, ktoré boli ochotné spolupracovať 
pri tvorbe rezortných rád. Prebehlo aj odsúhlasovanie štatútu. Ak bude odsúhlasený vznik týchto 
rezortných rád, bude nasledovať  komunikácia s Komorou MNO o nominovaní zástupcov. Viacerí štátni 
tajomníci podporili vznik rezortných rád. Medzirezortná rada (MV SR, MO SR, ÚV SR) vznikla spojením 
viacerých rezortov, tento segment nie je zastúpený v Komore MNO a stal by sa samostatnou rezortnou 
radou.  
 
Marcel Zajac doplnil, že ako Komora MNO už schválili zástupcov zo svojich radov do rezortnej rady 
Ministerstva životného prostredia (MŽP). Tým pádom sa môže pripravovať štatút rezortnej rady MŽP. 
Niektoré rezortné rady boli požadované platformami. Napríklad pri životnom prostredí sa spojili 4 
platformy v oblasti životného prostredia. Ďalšie rezortné rady žiadali zástupcovia Komory. Mysleli si, 
že by mohla fungovať rezortná rada  spojená z dvoch ministerstiev – Ministerstvo vnútra SR 
a Ministerstvo spravodlivosti SR. Ako Komora MNO postrádajú rezortnú radu na Ministerstve financií 
SR (MF SR) a taktiež aj rezortnú radu na Ministerstve zdravotníctva. Práve rezortná rada Ministerstva 
financií je považovaná za kľúčovú, pretože pokrýva podporu či už finančnú alebo nefinančnú celého 
sektora.  Kedysi mala RV MNO dve pracovné skupiny, jedna bola finančná a druhá legislatívna. Na pôde 
RV MNO nie je priestor strategicky rozmýšľať a ponúkať návrhy a riešenia. Tieto návrhy sa realizovali 
vo vyššie uvedených pracovných skupinách. Prebehlo niekoľko stretnutí na rezorte financií, ale napriek 
týmto stretnutia neprišlo k vzniku rezortnej rady. Úlohou RV MNO je nielen hlasovanie o uzneseniach, 
ale aj príprava materiálov, čo priestor v rámci RV MNO dostatočne neumožňuje. 
 
Zástupca MF SR – Samuel Jurčo– potvrdil niekoľko stretnutí MF SR, splnomocnenca vlády a zástupcov 
Komory MNO, ktorá vychádzala z iniciatívy štátnej tajomníčky. Po stretnutiach nadobudli pocit, že 
doterajšia úroveň komunikácie je postačujúca a bezproblémová, preto nevnímajú ako nevyhnutné 
zriadenie rezortnej rady. Nezaznamenali ani výhrady zo strany MNO alebo Komory v úrovni 
komunikácie, ktoré by bolo nevyhnutné odstrániť.  
 
Milada Dobrotková – navrhuje v budúcnosti vznik medzirezortnej rady Ministerstva zdravotníctva (MZ 
SR) a Ministerstva práce sociálnych vecí a rodiny SR (MPSVR SR) z hľadiska zabezpečenia 
zdravotníckych výkonov v zaradeniach sociálnych služieb. V previazaní s trendom a zvýšeným záujmom 
o poskytovanie domácej ošetrovateľskej starostlivosti. Táto medzirezortná spolupráca je už roky 
potrebná.  
 
Marcel Zajac – vníma doterajšiu spoluprácu s MF SR ako nesystematickú a práve vznik rezortnej rady 
by priniesol systémový prvok do komunikácie. Nebola by komunikácia založená na známostiach, ale 
systematicky. Diverzita diskusie by bola zaručená práve vznikom rezortnej rady.  
 
Ján Hero - k téme marginalizovaných rómskych komunít je vítané vytváranie rezortných rád a 
medzirezortnej rady. ÚSV RK mali za úlohu vytvoriť platformy aj medzi orgánmi verejnej správy pri 
ranej starostlivosti o deti do 6 rokov (rezorty MŠVVŠ SR, MPSVR SR, MZ SR).  
 
Samuel Jurčo doplnil, že MF SR víta na konci dňa myšlienku vzniku rezortnej rady a podmienok jasne 
špecifikovaných pravidiel o fungovaní rezortnej rady. MF SR bude sledovať ako fungujú už schválené 
rezortné rady a ak všetko pôjde bez problémov, budú súhlasiť so vznikom rezortnej rady za jasne 
špecifikovaných pravidiel.  



 
Marcela Dobešová – za celé roky pôsobenia v neziskovom sektore jej ide  predovšetkým 
o  inštitucionálnu stabilitu neziskového sektora. Celá táto téma stojí a padá na MF SR. Všetky finančné 
transfery, či už dotačné sú len v pozícii vybavovania, čo z hľadiska boja proti korupcii nie je želaný jav.  
Ministerstvo financií rozhoduje o tom, ako budú fungovať pravidlá finančného riadenia aj z hľadiska 
kontroly. Požaduje reformu verejných financií, aby prostriedky neboli na výdavkový systém, ale na 
aktuálny. Transformácia verejných služieb, na ktorej sa podieľajú aj MNO, má byť zameraná na 
občanov, nie na organizácie. Pokiaľ nevznikne rezortná rada MF SR nemá zmysel, aby vznikali iné 
rezortné rady.  
 
Filip Vagač upresnil, že na tomto zasadnutí RV MNO sa jedná skôr o inštitucionálny krok, nie obsahový. 
Uvítal, že MF SR chce ďalej pokračovať v komunikácii pripraviť ďalšie kroky, smerujúce k ustanoveniu 
Rezortnej rady.  
 
Marcel Zajac – zástupcovia MNO nastúpili v tejto téme do idúceho vlaku. V rámci sektorovej diskusie 

s ÚSV ROS vznikla  myšlienka rezortných rád. Signalizovali záujem o rezortnú radu práve s MF SR 

a nominovali expertov v tejto oblasti do rezortnej rady. Vyzýva k vzniku, tvorbe štatútu a zloženiu tejto 

rezortnej rady.  Mali za úlohu nominovať z ich sektora zástupcov aj pre ďalšie oblasti.  Vyzýva ku 

komunikácii a ku krokom, ktoré tento proces posunú vpred.  

Hlasovanie o uznesení Rady vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové organizácie:  

A) Zriaďuje rezortné rady na základe článku 7a štatútu Rady vlády pre MNO:  

1. Rezortná rada Ministerstva vnútra Slovenskej republiky 

2. Rezortná rada Ministerstva spravodlivosti Slovenskej republiky 

3. Rezortná rada Ministerstva životného prostredia Slovenskej republiky 

4. Rezortná rada Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky 

5. Rezortná rada Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky 

6. Medzirezortná rada pre budovanie odolnosti MNO a boja proti hybridných hrozbám 

    

Zloženie a činnosť upraví Štatút danej rezortnej rady, ktorý bude prijatý na prvom zasadnutí rezortnej 

rady  

Výsledok hlasovania: 

 38 hlasov ZA 

 0 hlasov PROTI 

 1 hlasov ZDRŽAL – Peter Papšo (MŠVVŠ SR) 

Rada vlády MNO prijala uznesenie č.11 zo dňa 26. 9. 2023 k návrhu zriadenia rezortných rád.  

 

6. Informácia o plnení úlohy C.4, C.1. z uznesenia vlády SR č. 549/2022 (Akčný plán Koncepcie 
rozvoja občianskej spoločnosti na Slovensku na roky 2022 – 2026) 

Filip Vagač – chcel týmto bodom v programe poskytnúť priestor na informovanie zástupcov MNO 
o plnení úloh C.4 a C.1. Všetky rezorty okrem Ministerstva hospodárstva SR zaslali informácie 
o odpočtovaní úloh uznesenia z Akčného plánu.  
 

7. Vytvorenie priestoru pre zapojenie slovenského občianskeho sektora do obnovy Ukrajiny 
Filip Vagač uviedol, že tento bod bol zaradený na žiadosť Platformy Ambrela.  



Juraj Jando uviedol, že v programovom vyhlásení vlády sa Vláda SR zaviazala k tomu, že vytvorí priestor 
na zapojenie slovenských organizácií na pomoc k obnove Ukrajiny. V Českej republike bola prijatá 
stratégia k tejto problematike. Ako sa k tomu vláda SR postavila? 
 
Filip Vagač prečítal stanovisko zaslané od štátneho tajomníka Petra Mišíka z MZVaEZ SR. V rámci 
rozvojovej spolupráce sa využíva nástroj poskytnutia dotácií, výzvy realizuje SAMRS. Do výzvy sa 
prihlasujú MNO aj slovenské podnikateľské subjekty. Od začiatku ruskej agresie bolo schválených 9 
projektov v celkovej hodnote 2,7 milióna eur, ktoré implementujú slovenské MNO v spolupráci 
s partnermi. Nad rámec humanitárnych výziev bolo podporených 5 projektov v celkovej sume 456 tisíc 
eur len pre Ukrajinu. MZVaEZ bude naďalej využívať nástroj poskytovania dotácií v závislosti od 
aktuálnych rozpočtových možností. Prostredníctvom ÚSV ROS bol implementovaný program – 12 
miliónov eur cez EU Care pre odídencov z Ukrajiny, ktorí žijú na území Slovenska. Prostriedky sú 
prerozdeľované cez konzorcium nadácií a financie budú vyčerpané takmer v celej výške.  
 
Michal Kišša – pri EU Care prvýkrát na Slovensku prerozdeľuje verejné zdroje niekto iný, ako štátna 
inštitúcia. ÚSV ROS a Úrad vlády SR sprostredkovali finančnú pomoc od Taiwanskej vlády pre obnovu 
Ukrajiny a pomoc slovenským MNO vo výške 4 milióny eur.  
 
Peter Mišík uviedol, že MZVaEZ bude pokračovať pri využívaní nástrojov na pomoc a obnovu Ukrajiny. 
Koordináciu pomoci Ukrajine vykonáva Úrad vlády SR a Zbor poradcov predsedu vlády SR.  
 
 

8. Informácia finančnej spravodajskej jednotky Prezídia Policajného zboru o dotazníkovom 
prieskume mimovládnych neziskových organizácií pre každoročné hodnotenie Slovenskej 
republiky stálym monitorovacím orgánom Rady Európy MONEYVAL 

Bystrík Antalík informoval o požiadavke spravodajskej jednotky PPZ SR. Slovenská republika je 
pravidelne hodnotená stálym monitorovacím výborom Rady Európy MONEYVAL, ktorý hodnotí 
opatrenia proti praniu špinavých peňazí a financovaniu terorizmu. Finančná spravodajská jednotka PPZ 
SR požiadala ÚSV ROS o súčinnosť pri vyplnení dotazníku s 19 otázkami. Bystrík Antalík poprosil 
o súčinnosť MNO pri vypĺňaní anonymného dotazníka, ktorý sa zameriava predovšetkým na zdroje 
a spôsoby financovania MNO.  
Michal Kišša sa spýtal akých organizácií sa tento dotazník týka.  
Bystrík Antalík odpovedal, že tento dotazník je dobrovoľný a je určený pre všetky MNO.  
Juraj Lizák poznamenal, že organizácie, ktoré sa venujú mládeži asi nebudú vhodná cieľová skupina na 
pranie špinavých peňazí.  
Filip Vagač ozrejmil, že v poslednom hodnotení bola veľmi malá návratnosť dotazníka. V našej krajine 
nie sú dobre pomenované zdroje financovania, preto má finančná spravodajská jednotka záujem 
zozbierať väčšie množstvo dát.  
Michal Kišša sa spýtal, či tieto zozbierané dáta sú relevantné.  Či sa nezbierajú len dáta pre dáta. 
Nadácia Pontis nebude rozposielať dotazníky ich grantistom len preto, že štát chce zbierať nejaké dáta.  
Filip Vagač ukončil diskusiu k tejto téme a uviedol, že zástupcovia Komory MNO dostanú dotazník 

k tejto téme a na základe tohto dotazníka sa rozhodnú o ďalších krokoch.   

 

9. Záver  

Branislav Mamojka – informoval, že ich organizácia mení názov na Slovenské fórum osôb so 

zdravotným postihnutím. Ďalšia informácia sa týkala podmienok pre zdravotne postihnutých vo 

volebných priestoroch. Na stránke Komisárky pre osoby so zdravotným postihnutí je uvedený dotazník 

k bezbariérovosti priestorov pri voľbách. Poprosil o súčinnosť všetkých zúčastnených pri jeho vypĺňaní 

počas volieb 30.9.2023.  



https://www.komisarprezdravotnepostihnutych.sk/Aktuality/Spravy/Odfotte-vstup-do-volebnej-

miestnosti-a-vyplnte-nas  

 

Na záver Filip Vagač  poďakoval všetkým zástupcom za účasť a informoval o ďalšom zasadnutí RV 

MNO, ktoré sa bude konať 5.12.2023.  

V Bratislave, dňa 3. 10. 2023 

Zápis pripravili: Lucia Švecová a Adriana Tomaníková 

Schválil: Filip Vagač 
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